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dr Andrzej Rataj 

Radny Miasta Poznania 

 

 

 

Poznań, dnia 15 sierpnia 2020 roku 

Numer: 31 / 2020 

 

Szanowny Pan 

Jacek Jaśkowiak 

Prezydent Miasta Poznania 

 

 INTERPELACJA  

 

w sprawie: przyszłości Zielonego Targu na placu Bernardyńskim 

 

Na podstawie art. 23 ust. 1 i art. 24 ust. 3 i 4 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie 

gminnym (Dz. U. z 2020 roku, poz. 713 ze zmianami) i § 13 ust. 1 uchwały numer 

LXXX/1202/V/2010 Rady Miasta Poznania z dnia 9 listopada 2010 roku w sprawie Statutu 

Miasta Poznania (Dz. Urz. Woj. Wlkp. z 2011 roku Nr 11, poz. 303 ze zmianami) oraz 

w nawiązaniu do moich interpelacji: z dnia 24 października 2017 roku (numer 32/2017) 

i z dnia 14 września 2018 roku (numer 47/2018), a także odpowiedzi na te interpelacje, 

uprzejmie proszę o odpowiedź na niniejszą interpelację 

 

Stan faktyczny 

 

Plac Bernardyński jest wyjątkowym miejscem w Poznaniu, o wielkim znaczeniu i potencjale 

dla całego Starego Miasta. Od dłuższego czasu istnieje potrzeba istotnych zmian, aby 

poprawić jakość przestrzeni i warunki prowadzenia działalności oraz uczynić to miejsce 

atrakcyjnym dla działalności handlowej, a także dla działalności kulturalnej, zgodnie 

z zasadami rewitalizacji. Od wielu lat działam na rzecz rewitalizacji rejonu placu 

Bernardyńskiego, w tym na rzecz rewaloryzacji samego placu. W tym czasie wspólnie 

z osobami prowadzącymi działalność na placu, z dawną Radą Osiedla Rybaki-Piaski oraz 

z obecną Radą Osiedla Stare Miasto zorganizowałem wiele spotkań, debat i inicjatyw, 

których celem było motywowanie władz do rychłych zmian. Ponadto w 2017 roku zgłosiłem 
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do budżetu miejskiego propozycję rewaloryzacji placu Bernardyńskiego. W efekcie zadanie 

to zostało wpisane do budżetu Miasta Poznania na 2018 rok z kwotą 100.000 zł 

i zamierzeniem wydatkowania jej na prace studialne, koncepcyjne i projektowe.  

 

Do najważniejszych podmiotów prowadzących od wielu lat działalność na placu 

Bernardyńskim, a także nadającym wyjątkowy klimat i charakter temu miejscu, należą 

producenci ekologicznej i tradycyjnej żywności z całej Wielkopolski, skupieni 

w Stowarzyszeniu Ekologia i Tradycja „Zielony Targ”. Dzięki swojej działalności kontynuują 

oni długą i piękną tradycję działalności targowej, z której słynie Poznań i Wielkopolska. 

Zielony Targ uzyskał wielką renomę i jest wymieniany jako jedno z najciekawszych miejsc 

w Polsce, gdzie można nabyć ekologiczną żywność.  

 

Niestety w ostatnim czasie pojawiły się informacje o zamiarze zaprzestania działalności 

Zielonego Targu na placu Bernardyńskim. Byłaby to bardzo duża strata dla Starego Miasta 

i dla zamierzeń rewitalizacyjnych (w sferze gospodarczej i społecznej). Z rozmów 

przeprowadzonych z osobami prowadzącymi działalność na Zielonym Targu wynika, że do 

głównych przyczyn wyprowadzki należą: wzrost opłat za korzystanie z placu, brak miejsc 

postojowych dla klientów, zły stan infrastruktury placu i brak oczekiwanej do lat 

rewaloryzacji placu. Faktem jest, że na zakupy na Zielony Targ przybywają zwłaszcza osoby 

spoza śródmieścia i z gmin powiatu poznańskiego, poruszający się głównie samochodami. 

Wiele razy wskazywali oni na trudności w dojeździe na zakupy i na nikłe możliwości 

zaparkowania pojazdu bezpośrednio przy placu, z jednoczesną odmową korzystania 

z komunikacji miejskiej, czy rowerów - ze względu na duży ciężar zakupów. Zdarzało się, że 

efektem tej sytuacji był odpływ tych klientów, co powodowało niedobre skutki nie tylko dla 

Zielonego Targu, ale także dla pozostałych sprzedawców na placu Bernardyńskim.  

 

Pytania 

 

Zwracam się zatem z prośbą o odpowiedź na następujące pytania: 

 

1) czy były podejmowane i jakie były podejmowane działania w celu utrzymania 

działalności Zielonego Targu na placu Bernardyńskim, 

 

2) czy byłoby możliwe i w jaki sposób byłoby możliwe utrzymanie działalności Zielonego 

Targu na placu Bernardyńskim. 

 

(-) Andrzej Rataj 


